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Zápis č.14 ze zasedání zastupitelstva obce Stašov 11.9.2023 (10/2023)  
 
 

 
 

Přítomni: Penias Josef             Omluveni: Mauerová Milada 
  Frodl Dušan       
  Vendolský Leoš      

Kovařík Petr          Zapisovatel: Vendolský Leoš 
Vendolská Alena     

  Frodl Miroslav         Ověřovatelé:  Frodl Dušan 
   Penias Marián      Penias Marián  
 
Zasedání se účastnili 2 hosté 
 

Zasedání bylo zahájeno v 18:06 hod 
Zasedání bylo ukončeno v 19:25 hod 
 
Zahájení zastupitelstva 

 
Předsedající konstatovala, že přítomných zastupitelů bylo 7, tedy dostatečný počet a zastupitelstvo bylo 
usnášeníschopné.  
Předsedající navrhla jako zapisovatele Leoše Vendolského a ověřovatele Mariána Peniase a Dušana Frodla. Jiné 
návrhy předneseny nebyly.  
Hlasování:  7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 
Předsedající přednesla návrh programu tak, jak byl zveřejněn na úřední desce a navrhla jeho doplnění o bod 8 - 
DTM digitální technické mapy – podání žádosti o dotaci k PK.  
  

Celý program tedy zní: 
1. Pozemky 
2. Ceník úhrad pro žádosti o informace dle zákona 106/1999 Sb.  
3. Oprava obecního vodovodu 
4. Rozšíření zpevněných ploch pod kontejnery 
5. AZASS navýšení členských příspěvků pro rok 2024 
6. Vyjádření ministerstva vnitra k podanému podnětu. 
7. Pronájem obecního bytu 
8. DTM digitálně technické mapy – podání žádosti o dotaci k PK 

 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení: Hlasováním byl počtem hlasů 7 pro přijat přednesený program zasedání.   
 
1. Pozemky 

Pronájem pozemků: 
Důvodová zpráva:  
Paní Jandová podala žádost o pronájem pozemků, na zastupitelstvu dne 16.8.2023 byl schválen záměr 
pronájmu.  
Jedná se o pozemky p.č.245/1, st.136 a část pozemku 2129/20 – prostor pod teletníkem pro spásání koňmi 
a dále st.p.č. 245 a st.244 + p.č.2129/20 část – kolem teletníku. Pronájem za standardních podmínek 1500,-
Kč /ha. 
Několik zastupitelů požádalo, aby do smlouvy bylo výslovně zapsáno, že pro prostor „pod teletníkem“ bude 
povoleno pouze spásání koňmi, jak bylo uvedeno v žádosti. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o pronájmu výše uvedených pozemků. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.1a:  
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Zastupitelstvo obce Stašov schválilo pronájem pozemků p.č.245/1, st.136, část pozemku 2129/20, st.p.č. 
245 a st.244 za standardních podmínek poměrem 7 hlasů pro.  
 
Prodej pozemku: 
Důvodová zpráva: 
Pan Popelka požádal schválení GP 412-251/2023 k již schválenému prodeji části původního pozemku p.č. 
3094/1. Prodej části pozemku byl schválen 29.9.2021, záměr prodeje schválen 29.6.2021. 
Zároveň dojde ke směně nově vzniklého pozemku p.č.3091/2 o výměře 18 m2 ve prospěch obce Stašov za 
stejnou cenu za m2, za kterou obec část původního pozemku p.č. 3094/1 prodává. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o prodeji části pozemku 3094/1 a 
zároveň směně nově vzniklého pozemku 3091/2 ve prospěch obce Stašov. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.1b:  
 Zastupitelstvo obce Stašov schválilo prodej části původního pozemku p.č. 3094/1 za podmínky realizace 

směny nově vzniklého pozemku 3091/2 ve prospěch obce Stašov za výše uvedených podmínek poměrem 7 
hlasů pro. 
 

 Zrušení části usnesení č.2 ze dne 16.11.2022.  
 Důvodová zpráva:  
 Původní bod 2. usnesení zastupitelstva ze dne 16. 11. 2022 se v následující části: „Zastupitelstvo obce 

Stašov se na svém zasedání č.6/2022 usneslo na doporučení právního zástupce obce na stanovení postupu 
při prodeji pozemků, kde bude více zájemců o daný pozemek. Zastupitelstvo obce Stašov bude v takovýchto 
případech postupovat následovně: pozemek získá zájemce, který podal žádost dříve.“ 

 navrhuje zrušit na základě doporučení Ministerstva vnitra.  Součástí vyjádření MV, které obec obdržela  dne 
16.8.2023 

 V následující rozpravě bylo ověřeno že se jedná pouze o tuto část usnesení č.2 ze dne 16.11.2023 a že jde 
pouze o zrušení výše uvedené metodiky. 

 Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o zrušení výše uvedené části usnesení 
č.2 ze dne 16.11.2023. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.1c:  
 Zastupitelstvo obce Stašov schválilo zrušení výše uvedené části usnesení č.2 ze dne 16.11.2022 poměrem   

7 hlasů pro. 
 

2. Ceník úhrad pro žádosti o informace dle zákona 106/1999 Sb. 
Důvodová zpráva:  
Po vzoru okolních obcí a vzhledem k času vynaloženého v posledních měsících na odpovědi dle žádostí i 
informace dle zákona 106/199 Sb. byl zastupitelům zaslán návrh ceníku úhrad pro tyto žádosti. Předsedající 
v následné rozpravě rovněž uvedla, že požádala ministerstvo vnitra o metodický pokyn, zda je možné do 
ceníku úhrad zahrnout i náklady spojené s využitím právních rad zastupující právní kanceláře. 
 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o schválení Ceníku úhrad. 
  

Hlasování:  5 hlasů pro, 0 proti, 2 se zdrželi. 
 

Usnesení č.2:  
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo ceník úhrad pro žádosti o informace dle zákona 106/1999 Sb. poměrem 
5 hlasů pro, 2 zdrželi se. 
 
Ceník úhrad: 
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3. Oprava obecního vodovodu 
Důvodová zpráva:  
V loňském roce na podzim se při opravě vodovodu zjistilo, že daná část je ve velmi špatném stavu, musela 
být neočekávaně přerušena i dodávka vody do horní části obce.  Dodávky byly opět zajištěny s tím, že 
v letošním roce dojde k rozsáhlejší opravě, spojené i s novým rozdělením horní části vodovodu na další 4 
úseky pomocí šoupat, a to v částech: „u kapličky“, studna u č.p.221, u čísla 80 a v místě loňské opravy u 
č.p.218. 
V rozpočtu bylo vyhrazeno na tyto opravy 200 tis. korun. 
Do dne konání veřejné schůze obdržela obec pouze jednu nabídku od pana Michala Lukáška v hodnotě 
201.133,-Kč z toho jen cena materiálu činila 129 tisíc. 
Předsedající uvedla, že poptávkou u firmy Ptáček na materiál obdržela nabídku na 182 tis. korun. 
S panem Lukáškem již obec v minulosti spolupracovala a v loňském roce pomohl i s opravou havárie, která 
byla podnětem k těmto budoucím opravám. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o schválení opravy a rozdělení na nové 
sekce. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.3:  
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo plánovanou opravu obecního vodovodu v horní části obce a jeho nové 
rozdělení na sekce firmou ML stavby v ceně 202 tis. Kč poměrem 7 hlasů pro 

 
4. Rozšíření zpevněných ploch pod kontejnery  

Důvodová zpráva:  
Na minulé schůzi po ukončení veřejné části zastupitelé zmínili potřebu rozšíření kontejnerových stání o další 
kontejnery na papír, plasty i sklo a plechovky. S tím je spojeno i rozšíření kontejnerových stání, která již 
kapacitně nestačí. 
Jedná se o místa: u transformátoru, u rybníka a na horním konci obce. 
Poptán byl pan Prokůpek, který jako jediný dodal cenovou nabídku. U dalšího dodavatele nebyla nabídka 
zpracována pro zaneprázdněnost. Podmínkou bylo zpracování bez ceny štěrku, který bude obci účtován 
přímo místním lomem, ze ceny smluvně dohodnuté. 
Cenová nabídka od pana Prokůpka  

Rozšíření u trafostanice – 35 tis.Kč 
Rozšíření u rybníka – 38 tis.Kč 
Rozšíření a oprava horní konec – 47 tis 
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Ze strany zastupitelů byl vznesen dotaz, jaký je časový horizont pro zahájení prací. Předsedající bylo sděleno, 
že dle informací pana Prokůpka může začít s výkopovými pracemi ihned po schválení cenové nabídky 
zastupiteli. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o schválení cenové nabídky pana 
Prokůpka. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.4: 
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo rozšíření zpevněných ploch pro kontejnerová stání firmou pan J. 
Prokůpek v ceně 120 tis. Kč poměrem 7 hlasů pro. 

   
5. AZASS navýšení členských příspěvků pro rok 2024 

Důvodová zpráva:  
Pro rok 2023 činí příspěvek 92,10 Kč/obyv. + inflace 2022 15,1% (106,01 Kč)  pro Stašov 27.774 Kč na rok 
2024 207,54 Kč + navýšení o vliv inflace za r. 2023. 
Navýšení příspěvků bylo projednáváno na členské schůzi AZASS 14.6.2023. Nehlasovalo se o něm , někteří 
členové sdělili, že v tuto chvíli nemají k takovému rozhodnutí mandát svých obcí. 
Předsedající uvedla porovnání, pro příspěvek na 1 lůžko v roce 2023, s dalšími městy v okolí. 

 
Dle výňatku ze zprávy o činnosti Svazku obcí AZASS v roce 2022 vyplývá: Zásadním problémem nutným k 
řešení ve střednědobém horizontu, lépe krátkodobém, je skutečnost, že Svazek obcí AZASS není schopen 
bez převodu zdrojů ze své dceřiné společnosti zajistit prostou reprodukci fondů potřebných pro jím 
zajišťované činnosti. Již několik let vznikající provozní ztráta Svazku obcí AZASS, která je saturována 
převodem zdrojů ze společnosti Poličská nemocnice, s.r.o., vytváří dlouhodobě neudržitelnou situaci 
ohrožující prostou ekonomickou reprodukci potenciálu obou společností. Technický řešením je například v 
takové situaci běžně užívané vytvoření fondu oprav majetku v ekonomice Svaku obcí AZASS krytého 
příspěvky jeho členských obcí.  
Zastupitelé se shodli na tom, že navýšení členských příspěvků je nutné pro zachování činnosti svazku. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. Předsedající dala poté hlasovat o navýšení členských příspěvků pro rok 
2024. 

 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.5:  
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo navýšení členských příspěvků poměrem 7 hlasů pro 

 
6. Vyjádření Ministerstva vnitra k podanému podnětu pana Franze ze dne 16.8.2023. 

Důvodová zpráva:  
Pan Franz podal k ministerstvu vnitra „Podnět ke kontrole výkonu samostatné působnosti obce Stašov“ tedy 
k rozhodnutím a postupům, která jsou v kompetenci zastupitelstva obce Stašov. Celé znění vyjádření MV 
bude k nahlédnutí na OÚ a na webových stránkách obce. 
Ministerstvo vnitra ve svém závěru konstatovalo: 
„Ze všech výše uvedených důvodů neshledalo Ministerstvo vnitra v předložené věci objektivní důvody pro 
uplatnění dozorových opatření dle § 124 zákona o obcích.“ 
Předsedající přečetla body podnětu, jak je ve svém sdělení popsalo MV a zároveň odpovědi MV. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly. 
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Hlasování: o tomto bodu programu se nehlasovalo. 
 

Usnesení č.6: 
 Zastupitelstvo obce Stašov bere vyjádření Ministerstva vnitra na vědomí. 
 
7. Pronájem obecního bytu 

Důvodová zpráva: 
Na schůzi se měla dostavit paní Lidmilová jako zájemkyně o pronájem bytu. Paní se však nedostavila, ani 
jiným způsobem nedoručila svou oficiální žádost. 
Zastupitelé obce se rozhodli tento bod programu zrušit. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly a předsedající dala hlasovat o zrušení tohoto programu jednání. 
 

Hlasování: 6 hlasů pro, 1 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.7: Zastupitelstvo obce Stašov zrušilo bod - pronájem obecního bytu z důvodu neúčasti zájemce 
poměrem hlasů 6 pro, 1 proti.  
 

8. DTM digitální technické mapy – podání žádosti o dotaci k PK 
Důvodová zpráva: 
Pardubický kraj vypsal výzvu:  Výzva k zapojení se do projektu Pardubického kraje Rozvoj Digitální technické 
mapy (DTM2). 
Realizovaný projekt Pardubického kraje souvisí s povinností vybudovat krajské Digitální technické mapy – 
konkrétně se jedná o zákon č. 47/2020 Sb., kterým se mění zákon č. 200/1994 Sb., o zeměměřictví a o 
změně a doplnění některých zákonů souvisejících s jeho zavedením, ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, a 
další související zákony, ve znění pozdějších předpisů. Tento zákon ukládá od 1. 7. 2024 povinnosti také 
obcím, přičemž klíčovou rolí obcí v projektu DTM je role vlastníka dopravní a technické infrastruktury. 
Maximální výše podpory pro obce s počtem obyvatel do 1 000 je 80 % způsobilých výdajů vynaložených na 
konsolidaci dat či nové mapování DTI obce. 
Lhůta pro podávání žádostí: od 15. 9. 2023 10:00 hodin do 16. 10. 2023 23:59 hodin. 
Proto byl tento bod zařazen již na dnešní jednání, aby byl dodržen termín podání žádosti o dotaci. 
Jiné návrhy nebo připomínky nebyly předneseny a předsedající dala hlasovat o schválení podání žádosti o 
dotaci. 
 

Hlasování: 7 hlasů pro, 0 proti, 0 zdržel/a se. 
 

Usnesení č.8:  
Zastupitelstvo obce Stašov schválilo podání žádosti o dotaci k Pardubickému kraji pro „Výzva k zapojení se 
obcí do projektu Pardubického kraje Rozvoj Digitální technické mapy (DTM2)“  a pověřuje starostku ke všem 
úkonům potřebným pro zprocesování a podání této žádosti poměrem 7 hlasů pro.  
 
 

 
 

Zapisovatel: ……………………………  
    Vendolský Leoš  

 
 
 
Ověřovatelé: …………………………….   ….……………………………. 
      Penias Marián             Frodl Dušan      
 
 
 
 
Starostka:  ………………………….. 
   Alena Vendolská 


